
 1 

PROTOKÓŁ Nr XXII/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 12.05.2008r. 

w godz. 15 15 – 1830 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na statutowy stan 15 radnych obecnych jest 14, 
1 nieobecny, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący powitał gości (zgodnie z listą obecności). 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie : 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
b) nabycia na rzecz Gminy Ornontowice działek o numerach 2855/26 oraz 

2857/26 połoŜonych w Ornontowicach przy ulicy Akacjowej, 
c) zbycia w drodze przetargu lokalu numer 404 połoŜonego w Ornontowicach 

przy ulicy śabik 9, 
d) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice” z wyłączeniem działki 
numer 1916/4, 

e) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice”, obejmująca 
wyłącznie działkę numer 1916/4, 

f) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  
za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜnienia 
zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Ornontowice, 

g) udzielenia pomocy finansowej Urzędowi Marszałkowskiemu Województwa 
Śląskiego w Katowicach,  

h) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego. 

9. Sprawy bieŜące.  
10. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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(O godz. 15.25 wszedł radny Nowak – stan radnych 15). 
 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Interpelacji nie wniesiono. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady odczytał protokół z posiedzenia Komisji Stałych z 9 maja br., 
do którego radni nie wnieśli uwag.  
 
Ad. 6 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu . 
 
Ad. 7 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która oznajmiła, Ŝe od ostatniej sesji Rady sytuacja niewiele się 
zmieniła. Szczegółowe zestawienie zostanie przedstawione na kolejnej sesji w dniu 
28 maja br. 
 
Nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 8 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik, analizując poszczególne 
pozycje. 
 
Następnie Wójt oznajmił, Ŝe do projektu wprowadzone zostały środki na inwestycje, 
które zasugerowane zostały przez radnych podczas wspólnego posiedzenia Komisji 
Stałych.  
 
Następnie Wójt przeanalizował kolejne pozycje w wydatkach, tj. m.in.: 
− adaptacja projektu „Moje boisko Orlik 2012”, 
− trybuny na boisku (dokończenie trybun i dokończenie oświetlenia), 
− modernizacja ul. Kolejowej,  
− PB-W kanalizacji deszczowej przy ulicy Polnej od ulicy Dworcowej, 
− modernizacja boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum, 
− malowanie pomieszczeń i zaadoptowanie strefy bezpieczeństwa dla kancelarii 

tajnej, 
− wykonanie części ogrodzenia na cmentarzu,  
− zakup sprzętu dla ZGKiW, 
− zadania wspólnie realizowane z Powiatem (do kolejnej sesji będzie ustalone 

stanowisko po rozmowach z Powiatem), 
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− sprawy spółek wodnych, 
− poprawienie rowu w północnej części gminy. 
 
Wójt podkreślił, Ŝe przygotowując projekt uchwały starano się w pierwszej kolejności 
zestawić tematy, które kiedyś przewijały się a nie zostały dotąd zrealizowane. Wójt 
przypomniał, Ŝe zgodnie z ustaleniami gmina nie zaciąga w chwili obecnej kredytu, 
spłacamy tegoroczne naleŜności, spłacimy część naleŜności z roku 2009, bo 
wówczas obsługa kredytu na rok 2009 będzie mniej j kosztować.  
 
Na pytania radnych Wójt dokonał skrótowej charakterystyki zakresu robót 
związanych m.in. z: 

- porządkowaniem terenu wokół cmentarza, 
- ul. Jarzębinową, 
- ul. Karola Miarki. 

 
Kolejno Wójt wspomniał o zadaniach z zakresu promocji zdrowia informując radnych 
o kwotach przeznaczonych na poszczególne działania profilaktyki zdrowotnej. 
 
Na pytanie Przewodniczącego Rady Wójt nawiązał takŜe do kwestii zwiększenia 
bezpieczeństwa na ul. Zwycięstwa. Wszystko zaleŜy od stanowiska Powiatu co do 
powyŜszego tematu, co Wójt postara się przedstawić radnym na kolejnej sesji. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 

 
Uchwała Nr XXII/155/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008, na stan 
15-tu radnych została przyjęta 14 głosami „za” przy 1 wstrzymującym się i 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu . 

 
 
b) w sprawie: nabycia na rzecz Gminy Ornontowice dz iałek o numerach 2855/26 
oraz 2857/26 poło Ŝonych w Ornontowicach przy ulicy Akacjowej. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radny Nocoń spytał o cel zakupu działek. Wójt oznajmił, Ŝe sprawa dotyczy konfliktu 
mieszkańca Ornontowic, którego posesja przylega do balkonów Wspólnot na ul. 
Akacjowej, z mieszkańcami osiedla. Właściciel posesji zgodził się na zbycie działek 
aby oddalić się w ten sposób od zabudowy rodzinnej. 
 
Na pytanie radnego Kotyczki o koszt przedsięwzięcia Wójt odparł, Ŝe wyniesie on ok. 
10 tys. zł. 
 
Radny Nowak zapytał czy działki zostały juŜ rozgraniczone a jeŜeli tak, to na czyj 
koszt. Wójt odpowiedział twierdząco dodając, Ŝe będzie to podlegało rozliczeniu w 
transakcji.  
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Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 11 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 4 

 
Uchwała Nr XXII/156/08 w sprawie: nabycia na rzecz Gminy Ornontowice 
działek o numerach 2855/26 oraz 2857/26 połoŜonych w Ornontowicach przy 
ulicy Akacjowej, na stan 15-tu radnych została przyjęta 11 głosami „za”, przy 4 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 

 
c) w sprawie: zbycia w drodze przetargu lokalu nume r 404 poło Ŝonego w 
Ornontowicach przy ulicy śabik 9. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/157/08 w sprawie: zbycia w drodze przetargu lokalu numer 
404 połoŜonego w Ornontowicach przy ulicy śabik 9, na stan 15-tu radnych 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6  do protokołu . 

 
d) w sprawie: przyst ąpienia do sporz ądzenia „Studium uwarunkowa ń i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Orn ontowice” z 
wył ączeniem działki numer 1916/4. 
 
Zmiana nagłówka w stosunku do porządku obrad na projekt uchwały w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice” z wyłączeniem działek 
numer 1916/4, 5, 6, 7, 39/13 oraz część działki numer 39/10. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Następnie głos zabrał Wójt, oznajmiając, Ŝe omawiając ten projekt nawiąŜe od razu 
do kolejnego projektu uchwały. Zwrócił uwagę, Ŝe projekty te róŜnią się słowami - z 
wyłączeniem, obejmującego wyłącznie. 
 
Kolejno wspomniał, Ŝe ustalony został teren lokalizacji pod oczyszczalnię ścieków. 
Nie chcemy szukać jej na gruntach Nadleśnictwa, ale na gruntach gminy. Wójt 
przedstawił lokalizację na mapie w/w działek. Następnie wyjaśnił radnym temat 
(zamiana działek z Nadleśnictwem) oraz celowość podjęcia tychŜe uchwał.  
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Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/158/08 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Ornontowice” z wyłączeniem działek numer 1916/4, 5, 6, 7, 39/13 oraz część 
działki numer 39/10, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 7  do protokołu . 

 
e) w sprawie: przyst ąpienia do sporz ądzenia „Studium uwarunkowa ń i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Orn ontowice”, 
obejmuj ąca wył ącznie działk ę numer 1916/4. 
 
Zmiana nagłówka w stosunku do porządku obrad na projekt uchwały w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice” obejmującego wyłącznie 
działki numer 1916/4, 5, 6,7, 39/13 oraz część działki numer 39/10. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/159/08 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Ornontowice” obejmującego wyłącznie działki numer 1916/4, 5, 6,7, 39/13 
oraz część działki numer 39/10, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

 
f) w sprawie: okre ślenia górnych stawek opłat ponoszonych przez wła ścicieli 
nieruchomo ści za usługi w zakresie odbierania odpadów komunaln ych oraz 
opró Ŝnienia zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy O rnontowice. 
 
Zmiana nagłówka w stosunku do porządku obrad na projekt uchwały w sprawie: 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie usuwania odpadów komunalnych z nieruchomości. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  
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• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/160/08 w sprawie: określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie usuwania 
odpadów komunalnych z nieruchomości, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 
g) w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Urz ędowi Marszałkowskiemu 
Województwa Śląskiego w Katowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
W trakcie dyskusji dokonano zmiany w treści projektu uchwały dopisując słowa „dla 
stacji zlokalizowanej na terenie miasta Orzesze, a obsługującej równieŜ Gminę 
Ornontowice” oraz „na wniosek Wójta Gminy”. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/161/08 w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Urzędowi 
Marszałkowskiemu Województwa Śląskiego w Katowicach, na stan 15-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10  do 
protokołu. 

 
h) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowi ce dotycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXII/162/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Powiatu Mikołowskiego, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 
Ad. 9 
W Sprawach bieŜących głos zabrali: 
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Przewodniczący Rady, który przedstawił następujące kwestie: 
� kolejna sesja RG - 28 maja – na sali GDK, z udziałem przedstawicieli Policji 

oraz młodzieŜy Gimnazjum, 
� 11 czerwca - szkolenie z zakresu obronności i bezpieczeństwa – szczegóły 28 

maja, 
� przejęcie przez Gminę ul. Nowej – potrzebna aprobata Rady w formie 

wniosku. Wobec powyŜszego Wójt przypomniał, Ŝe Powiat wyraził chęć 
przekazania tej drogi gminie. Postanowiliśmy sprawę rozpocząć od początku 
tego roku. Kolejno Wójt wyjaśnił tok postępowania zmierzający do przejęcia 
drogi przez Gminę. Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w wyniku 
którego Rada Gminy Ornontowice jednogłośnie wyraziła aprobatę dla działań 
Wójta w tej kwestii. 
 

Ad. 10 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji Pani Beata Drobny omówiła 
przebieg aktualnie realizowanych inwestycji w gminie, skupiając się przede 
wszystkim na realizacji ul. Ogrodowej oraz budowie wodociągu przy ul. Kolejowej i 
Polnej. 
 
Ad. 11 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 12 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Jaskółka: 
− poprosił o zwrócenie uwagi na kosz, który jest zawsze pełny, 
− wspomniał o złoŜonej kiedyś interpelacji dot. podniesienia krawęŜników (ul. Nowa 

Słoneczna), dodając, Ŝe obecna sytuacja zagraŜa bezpieczeństwu. 
 
Radny Spyra: 
− zgłosił, Ŝe w rejonie boiska obok internatu, po stronie północnej w rowie jest 

zakopana zbyt płytko sarna, stąd wydobywa się w tamtym miejscu odór. 
 
Radny Machulik zapytał o ilość osób zatrudnionych w grupie gospodarczej. Wójt w 
odpowiedzi wyjaśnił, Ŝe są tam zatrudnione 3 osoby, podkreślił, Ŝe brakuje chętnych 
do pracy.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod przemyślenie pomysł czy dla poprawy 
bezpieczeństwa nie zrezygnować z utrzymywania policjantów kontraktowych a 
zamontować monitoring w newralgicznych punktach gminy. Radny Kotyczka 
zasugerował zatrudnienie StraŜy. Wójt odparł, Ŝe jeŜeli chodzi o monitoring to 
najprawdopodobniej będzie to jedno z kolejnych posunięć, jednak wcześniej chce 
przeprowadzić rozmowy z policją. Wójt podkreślił, Ŝe waŜne jest rozeznanie kosztów 
zabudowy monitoringu oraz przygotowanie koncepcji.  
 
Wójt podziękował Prezesowi OSP za zorganizowanie imprezy w dniu 10 maja br. z 
okazji obchodów Dnia StraŜaka i 10-lecia powołania Zarządu Powiatowego Związku 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP w Powiecie Mikołowskim. 
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Wójt zaprosił radnych na spotkanie z organizatorami i uczestnikami I turnieju piłki 
siatkowej o Puchar Wójta Gminy.  
 
Wspomniał takŜe o kolejnym, trzecim juŜ wieczorze kabaretowym oraz o wizycie w 
Ornontowicach najstarszego syna z rodziny Hegenscheidt - Ottona z członkami  
rodziny. 
 
Dodał, Ŝe na bieŜąco będzie informował Radę w kwestii naleŜności z tyt. wyrobisk 
górniczych za kolejne lata. Dodał, Ŝe przygotowywane jest pismo do Prezesa 
Trybunału Konstytucyjnego w tej kwestii. 
 
Radny Kotyczka  spytał czy gmina ma jakiś wpływ na remont sieci niskiego napięcia 
Wójt odparł, Ŝe prowadzona jest korespondencja z energetyką. Dodał, Ŝe postara się 
dowiedzieć jak w planach przedstawia się remont sieci niskiego napięcia przy ul. 
Bujakowskiej. 
 
Ad. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 18.30 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 
 
 

Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 


